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This study presents a novel approach for production of a perspective radionuclide 223Ra,
utilizing aluminium oxide (III) as a material with exceptional sorption properties. The method
involves the optimized preparation of aluminium oxide (III) to maximize its sorption capacity for
223Ra, followed by a series of controlled reactions to ensure the stability and availability of the
final product. Preliminary results indicate significant improvements in the yield and purity of
223Ra, making this method a promising alternative for producing high-quality product for medical
applications.

Это исследование предлагает инновационный метод получения перспективного радионук-
лида 223Ra с использованием оксида алюминия (III) в качестве материала с высокими сорб-
ционными свойствами. Методика включает усовершенствованный подход к подготовке оксида
алюминия (III) для улучшения его сорбционных свойств по отношению к 223Ra, а также серию
контролируемых реакций, обеспечивающих стабильность и воспроизводимость конечного про-
дукта. Предварительные результаты демонстрируют значительное повышение выхода и чистоты
223Ra, что делает данный метод перспективной альтернативой для производства высококаче-
ственного продукта, пригодного для медицинского применения.
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